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Hlíčové priority CIO
pro rok 2015
Data se stávají ne1cennějŠím
Íiremním aktivem' roste také
význam analytiky a BI

Big data mění svět
Analý za o b rovských o bjem ů

dat odha|uje netuŠene
souvislosti a zároveň
umoŽňuje nahlédnout
do budoucnosti

Séfové fir

inÍormace.

rN
o

llillilillllllllllililllll il ilril

to snaŽí



0s0Bl{0sT

ERP i pro top manažerY

Jaký byl ,,váš'' rok 2014?
Minerva uzavřela rok opět se ziskem.

Mohu polvrdit. Že naŠe firma je jak v Čes-

ké republice, tak i na Slovensku dlouho-

dobe stabi]nÍ spoleČnostÍ a má své pevné

míSto na mnohdy nevyzpytatelném ERP

trhu. Tato skutečnost nám umoŽňuje prů-

běŽne investovat. Vloni jsme výrazně za-

investovali do nových kancelářských pros-

tor Včetně Školicího střediska v Brně.

Jak hodnotíte |oňský rok z pohle-

du ce|ého českého lCT trhu?
Na trhu probÍhajÍ konsolidace a zare-

gistrovali .jsme mírné oŽivení, které se pI-

ně zatím neprojevilo ve výsledcích. Dů-

vodem je to, Že spadáme do segmentu

s delším prodejním cyklem.
Z konkurenčního pohledu zde vní-

mám - jiŽ delŠÍ dobu - snahu zÍskat za-

kázku či projekt za kaŽdou cenu. Speci-

álně velké nadnárodní softwarové
společnosti začaly dotovat své projekty

a podobně podporují i své partnery. Jsou
podepisovány projekty, kde je na zákla-

dě rozpočtu jiŽ od zaČátku jasné, Že jsou

neuskutečnitelné. Minerva jako česká,
potaŽmo slovenská firma touto cestou jít

nemůŽe. A ani nechce. Naší ambicí je do-

dávat zákazníkům řešení v potřebné kva-

litě. Tak nízké ceny, za které jsou dnes

na trhu nabízeny implementace ERP sys-

témů, to zákonitě neumoŽňují.

Které Íaktory podle vaŠeho názo-

ru ovlivňujÍ dění na tuzemské lCT
scéně?
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Došlo ke zhorŠení pozice softwarových

i hardwarových partnerů zahraničních do-

davatelů, především s ohledem na propad

koruny. ZároveĎ ale cítíme mírné oŽivení

v oblasti IT. Hlavními faktory jsou bezespo-

ru trvající růst v mobilních technologiích

a standardizace HTMLS (W3C).

DokáŽete vysIedovat, ze kterých
oborů tuzemské ekonomiky ak-

tuálně pochází nejsilnějŠí poptáv-

ka po ERP systémech a speciali-
zovaných řešeních?
Pro nás jsou důleŽité průmyslové ver-

tikály, pro které dodáváme řeŠení. Z těch-

to šesti odvětví - automobilové, strojíren-

ské, potravinářské, farmaceutické,
elektrotechnické a výroba spotřebnÍho

zboŽÍ _ jsme zaznamenali v poslední do-

bě nejvíce poptávek z podniků se zahra-

niční účastí v automobilovém a farmaceu-

tickém průmyslu a u výrobců lékařské

techniky.

Vesměs ide o obory, které dokáŽou

rychle reagovat na hospodářskou situaci

a jsou orientovány na západ či na Asii.

Naopak firmy vlastněné ruským kapitá-

lem _ nebo orientované výrazně na Rus-

ko - jsou z pochopitelných politických

důvodů v útlumu.

Které techno|ogické trendy se
momentálně nejvíce dotýkají
oboru ERP?
QAD pracuje intenzivně na multiplat-

formním uŽivatelském rozhranÍ HTML5'

které bude moŽné snadno spouštět na ja-

kémkoli koncovém zaÝízení. Rutinně jiŽ

vyuŽíváme evidence materiálového toku

a práce skenovánÍm sloŽených 2D čáro-

vých kódů. Stále VŠak jsou nedoceněné

technologie RFID (identifikace na zákla-

dě bezdrátové rádiové frekvence - pozn.

red.). Rozvíjíme business process mana-

gement (BPM)' tedy technologii, která dí-

ky integraci v ERP systému pomůŽe řídit

uŽivatele podle priorit firmy. V klíčových

okamŽicích bude systém navigovat uŽiva-

tele, co má udělat.

Jak se v poslední době vyvinu|

systém QAD, jehoŽ impIementa-
Ce jSoU klíčovým prvkem podni-

kání Minervy?
Společnost QAD uvolnila v loňském

roce další dvě verze uŽivatelského rozhra-

ní a doplnila je o nástroje Business Pro-

cess Management. Cílem jsou vyšší efek-

tivita uŽivatelů při evidenci dat a snadné

získávání informací. QAD přebírá do zá-

kladního systému stále více prvků, které

byly dříve výsadou manaŽerských aplika-

cí. Zároveň se snaŽÍ pomocÍ BPM aktivně

vyhodnocovat situaci a úkolovat uŽivate-

le k předcházení mezním situacím. V ob-

lasti aplikační logiky přibývajÍ nové prvky

plánování výroby a nákupu (principy

,,lean") a dalŠí prvky pro řízení spoluprá-

ce v dodavatelském řetezci.

Zmíněný HTML5 klient dovolí efektiv-

ní i,yuŽití QAD na různých i mobilních plat-

formách a BPM lepŠí podporu obchod-

ních procesů v celém Životním cyklu.

Jaká je podle vašeho názoru nej-

častější forma vyuŽívání ERP sys-
témů v českých Íirmách?
Mezi našimi zákazníky je to stále forma

on-premise, tedy klasická instalace ve vlast-

ních prostorech.Zákazníci investují do slu-

Žeb spojených s implementací a optimali-

zací svých podnikových procesů.



VyuŽívajímanaŽeři ERP sami ak-

tivně _ včetně různých funkcí
a ',vychytávek" 

_ nebo spíš jen

chtějí vidět výsledky?
Top manaŽeři obecně s ERP systé-

mem v podniku přÍliš nepracují. obvyk-
lé je, Že si nechávají předloŽit informa-

ce, které je zajímají, zpracované
od svých podřÍzených. Například ERP

QAD je silný nástroj pro řízení podniko-

vých procesů ve výrobních firmách a lo-

gicky je nejvíce vyuŽíván právě specia-
listy, jako jsou výrobní řediteIé, vedoucí
plánování výroby, ale i finanční ředitelé.

Ředitelé závodů maií tedy k dispozici
fundované zaměstnance pro zpracování
potřebných dat.

Minerva však přichází s předpřiprave-

nou sadou prohlÍŽení. urČenou právě pro

top management. Snadnou formou se tak

mohou manaŽeři v E'RP orientovat a rych-

le zjistit potřebné informace v poŽadova-

né struktuře. Tyto sady v případě zájmu

modifikujeme a stávají se oblíbenými.

Stojí za manaŽerským nezájmem
sloŽitost Systémů, nebo spíše
osobní důvody?
Domnívám se, Že jde spíŠe o konzer-

vativní přístup. Argument sloŽitosti systé-

mů je spíše zástupný. Jak jsem uvedl vý-

še' Minerva výrazně usnadní manaŽerům

přístup k informacÍm bez prostředníků.

Yyužíva1í manaŽeři různé reporto-
vací a Bl prvky v ERP systémech?
Ano, manaŽeři v ERP rádi vyuŽívajÍ

právě tyto prvky.

Trendem pos|ední doby je mobi-
Iita. Jaká je akceptace mobiIních
ERP řeŠení?

Petr Koptík

- KD0 předseda představen-

stva a obchodní ředitel softwarové

společnosti Minerva, která se za-

měřuje na implementaci ERP sys-

témů americké společnosti QAD

- l{DY po studiích pracoval

například v Kancelářských stro-
jÍch na technicke pozici. Ve spo-

lečnosti Minerva působí od jejího

vzniku v roce 1992. Nejprve.jako
obchodní konzultant, od roku
1999 ve funkci obchodního ředí-

tele a od roku 2008 je předsedou
předstaVenstVa.

V Česku je zatím málo uŽivatelů, kteří

by vyuŽívali pouze mobilní zařízení' VětŠi-

na má mobilní řešení jako doplněk k note-

booku. I kdyŽ QAD nabÍzí pro oblasti s nej-

větŠím potenciálem moŽnost vyuŽití nové

generace mobilních zaÝízení _ na mysli

mám tablety a smartphony _ není zatím

toto vyuŽití příliš Časte v praxi.

Kam podle VaŠeho názoru směřu-

1e segment podnikoých SyStémů?
ERP systémy stejně jako v minulosti

přebírají funkcionalitu dříve oddělených
specializovaných systémů. Zvyšují se ná-

roky na rychlost, přesnost a rozsah zpra-

covánÍ dat. VyuŽití in_memory databázÍ

nebo s vyuŽitím klasických RDBMS s SSD

a rozsáhlé RAM.

Stejně tak se začíná v podnikovém
prostředí prosazovat nová generace kon-

cových zaÍízení (mobilní zařízení) a ros-

te ijejich podpora ERP systémy.

A jaký bude rok 20]5 pro Miner-
vu?
Letošní rok vidím pro naši firmu ob-

dobný jako vloni, tedy optimisticky. Kon-

zervativní odhad je mírný nárůst zhruba
o deset procent, ale věříme, Že by to moh-

lo být lepŠí.
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